
PROTOKÓŁ NR XXIII/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 31 maja 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pragnę na dzisiejszej sesji serdecznie 
przywitać Ks. Prałata Jerzego Sieczko, Ks. Kanonika Jana Hruszowca, Ks. Jana 
Jabłeckiego. Witam bardzo serdecznie radnych gminnych, pana wicestarostę Grzegorza 
Pierzchalskiego, pana Jana Piotrowskiego radnego powiatowego, sołtysów, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy oraz pracowników UG. Witam pana wójta. Otwieram 
XXIII sesję rady gminy Kostomłoty. Stwierdzam na podstawie listy obecności, że w sesji 
uczestniczy 14 radnych, zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W związku  z tym, że program jest 
rozbudowany i radni dostali go do zapoznania zapytuję, czy są wnioski do przedłożonego 
porządku obrad? Jeśli nie, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad w 
przedstawionej wersji? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy 

Kostomłoty”. 
4. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 26.04.2016 r. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
7. „15 minut dla wyborców”. 
8. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta 

sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2015 rok. 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kostomłoty za 2015 rok. 
10.  Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o  udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2015 rok. 
11.  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Kostomłoty za 2015 rok. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli którym 
powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli pełniących obowiązki 
kierownicze w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko 
kierownicze. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli szkół i przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust.3 
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Nauczyciela oraz nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o 
różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

15.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/57/15 Rady Gminy Kostomłoty 
z dnia 10 lipca 2015 r. w sprawie: Przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 
Gminy Kostomłoty, w ramach projektu pn.: „Plan  Gospodarki Niskoemisyjnej dla 
Gminy Kostomłoty”. 



16.  Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury 
– Gminnego Ośrodka Kultury w Kostomłotach oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Kostomłotach. 

17.  Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Kostomłoty z 
organizacjami pozarządowymi w 2015 r. 

18.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
19.  Wnioski i zapytania. 
20.  Sprawy bieżące. 
21.  Zakończenie obrad XXIII sesji Rady Gminy. 

 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Oddaję głos panu 
Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Marianowi Fita.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Fita – Dziękuję panie przewodniczący, że 
dostąpiłem zaszczytu po 20-letniej bez mała współpracy z Ks. Prałatem odczytania 
projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Fita odczytał projekt uchwały w sprawie nadania 
tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Kostomłoty”. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Fita – Otwieram dyskusję. Czy są jakieś 
zapytania? Nie ma. Zamykam dyskusję.  
Kto z radnych jest za podjęciem uchwały? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marian Fita, Przewodniczący Rady Gminy Mariusz 
Żałobniak oraz Wójt Gminy Stanisław Wicha wręczyli Ks. Prałatowi Jerzemu Sieczko 
uroczysty Akt Nadania  Tytułu  Honorowego  Obywatela  Gminy  Kostomłoty, statuetkę, 
znaczek metalowy (pinsa) oraz kwiaty. 

Wacław Jaskuła i Jan Kudłacz w imieniu własnym i Rady Parafialnej Wsi Wichrów 
przekazali Ks. Prałatowi Jerzemu Sieczko gratulacje z okazji przyznania Tytułu 
Honorowego  Obywatela  Gminy Kostomłoty. 

Wacław Jaskuła - Przyszło nam współpracować przez te wszystkie lata w Twojej tu Ks. 
Proboszczu obecności na  różnych płaszczyznach. Na wszystkich tych płaszczyznach 
poznawaliśmy Cię jako człowieka serdecznego, twórczego, zaangażowanego a Twoje 
dokonania w naszej parafii, w naszych miejscowościach są najlepszym atutem i 
świadectwem, że ten tytuł Ci się jak najbardziej należy. Gratulujemy Ci tego przyznania, 
życzymy dużo zdrowia, przede wszystkim satysfakcji i życzliwości ludzkiej. Żebyś mógł 
się długo cieszyć owocami swojej pracy a w naszych sercach zawsze pozostaniesz jako 
„Nasz Przyjaciel”.   

Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski oraz Radny Powiatu Średzkiego 
Jan Piotrowski wręczyli Ks. Prałatowi Jerzemu Sieczko gratulacje i życzenia w imieniu 
własnym, całego Starostwa oraz  Powiatu Średzkiego.  

Ks. Prałat Jerzy Sieczko – Moi drodzy, były różne wyróżnienia,  ale  w tym wydaniu to jak 
długo żyję to jeszcze nie otrzymałem. Przyznam się, ale z tego się ogromnie cieszę 
ponieważ ono ma dla mnie szczególną wartość. Dlaczego? Dlatego, że całe kapłaństwo do 
tej pory, jak jeszcze Pan pozwoli, to jego tajemnica, 42 lata jestem związany z  
Dekanatem Kąty Wr. , który rozkłada się na 4 gminy. Do gminy Kostomłoty to już w 1974 
r. przyjeżdżałem, nawiedzałem ks. proboszcza i Wichrów, Kostomłoty i inne miejscowości. 
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Mieliśmy wspaniałych profesorów w seminarium z katolickiej nauki społecznej, którzy tak 
nam zawsze wtłaczali do głów, że trzeba się troszczyć o dobro wspólne. A zatem tak 
jadąc, patrzę jakie tam tworzą się rzeczy i w Chmielowie, a zarazem i w Kostomłotach, i  
w tych innych miejscowościach. To przyznam się szczerze napawało mnie ogromną 
radością. A było i zarazem motywacją do tego, bym ja się wziął do pracy. Bo widząc 
obiekty, które potrzebują jakiejś potrzeby naprawienia to mobilizowało.  I to szło. Tak jak 
tu były pan wójt podkreślił przez te kilkadziesiąt lat mojego pobytu tu konkretnie w 
Kostomłotach to wyróżnienie. Raczej, jakby to było można, jakby była moneta to bym 
rozdzielił jakieś banknoty wszystkim którzy tutaj są, bo sam ksiądz bez szlachetnych 
ludzi, ludzi dobrej woli to nic nie zrobi. Ja jestem świadom tego na 1000%. Na obrazku 
prymicyjnym jak były święcenia kapłańskie to tak napisałem, nie szukałem, koledzy 
różne szukali myśli, a ja napisałem bardzo krótko „Chwała na wysokości Bogu”. Jak 
śpiewamy na Boże Narodzenie, czy podczas mszy „Błogosław Panie ludziom dobrej woli”. 
A jak miałem 25-lecie to napisałem „Jezu ufam Tobie”. Otóż to jest bardzo wymowne 
„Chwała ludziom dobrej woli”. Pomijając różne światopoglądy jakie sobie ludzie 
wykombinowali, a mówię to świadomie, ponieważ jak się przejdzie historie filozofii i się 
tak wnikało w różne myśli to przestało już mnie to interesować. Dzięki waszej 
serdeczności, zaangażowaniu, zwłaszcza w tej parafii tu, można było zrobić to, cośmy 
zrobili. A zatem to dzisiejsze moje tutaj spotkanie i bycie jest zarazem uwieńczeniem tej 
szlachetności z waszej strony. To ja wam życzę niech wam Pan Bóg błogosławi i żebyście 
nie ustawali w tych wysiłkach a zarazem niech nasza gmina kostomłocka rozwija się. I 
żeby nie zabrakło tej inicjatywy i tego z całego serca wam życzę, samej gminie, żeby się 
rozwijała. Rzeczywiście Polska się diametralnie zmienia. Jak się tak nie było kilkanaście 
lat, a później gdzieś tam jedziemy i patrzę, choćby jadąc niedawno do Kalisza, czy to jest 
ta droga, czy to inna. Jednak to jest ta, poznałem. Widzimy, że dużo się tworzy, dużo 
robi. Dlatego bardzo wam dziękuję za tą życzliwość waszą a zarazem i za współpracę. 
Szczęść Wam Boże.  
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt protokołu był wyłożony w Biurze 
Rady, uwagi nie wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z ostatniej sesji, 
proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad. 5. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
od dnia 16.04.2016 r. do dnia 20.05.2016 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- nabycia nieruchomości oznaczonej nr 118/6 o pow. 0,1344 ha obręb Wichrów za 
cenę 1 zł za m² z przeznaczeniem pod urządzenie komunikacji – drogi i placu 
manewrowego  
- użyczenia na rzecz Polskiego Czerwonego Krzyża – Dolnośląski Oddział Okręgowy 
we Wrocławiu części nieruchomości z przeznaczeniem na lokalizację kontenerów do 
składowania odzieży używanej 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 
do 3 lat (Chmielów - nr 37/1 o pow. 0,5000 ha na cele rolnicze; Karczyce - nr 144 o 
pow. 0,0600 ha na cele rolnicze) 
- przedstawienia Radzie Gminy Kostomłoty oceny zasobów pomocy społecznej  
- powołania składu Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert złożonych w ramach 
konkursu na realizację zadania publicznego Gminy Kostomłoty w roku 2016 
(działanie na rzecz osób niepełnosprawnych ). Podjęliśmy uchwałę, że przeznaczamy 
środki finansowe na „Ostoję”, która nie dostała dofinansowania 
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- wykonania budżetu gminy za I kwartał 2016 r. 
- rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego Gminy 
Kostomłoty w roku 2016 (działanie na rzecz osób niepełnosprawnych – zajęcia 
rehabilitacyjne i terapeutyczne w ośrodku rehabilitacyjno-edukacyjnym w Środzie 
Śląskiej) 
- przekazania sprawozdania finansowego Gminy Kostomłoty za 2015 r. 
- ustalenia poziomu istotności dla przychodów, kosztów, należności i zobowiązań, 
zmian funduszu po przekroczeniu, którego jednostki budżetowe dokonują 
wzajemnych wyłączeń przy sporządzaniu sprawozdania finansowego 
- powołania Komisji Rekrutacyjnej (stanowisko ds. księgowości/kasjer) 
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości (nr 
ew. 206/14 o pow. 0,0713 ha, 206/13 o pow. 0,0785 ha, 539/9 o pow. 0,0812 ha, 
539/8 o pow. 0,1040 ha obręb Kostomłoty) 
- przedłożenia informacji o gospodarce finansowej Gminy Kostomłoty za 2015 r. 
- zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2015 r. gminnych instytucji 
kultury, tj. GOK oraz Gminnej Biblioteki Publicznej 
- przyjęcia sprawozdania finansowego ZUM w Kostomłotach za 2015 r. 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2016 r. 
3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 
• wycinki drzew – 8 
• utrzymania psa rasy uznawanej za agresywną - 1  
• nadania numerów porządkowych – 2 
• podziału nieruchomości – 2 
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4. Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w 
cenie oleju napędowego Liczba ogółem =0, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 
                                                                                                                 Pozytywne=0 

 
 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział podatków)  

w okresie od 14.04.2016r. do 20.05.2016r. 
 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 44 

2.  Decyzje dotyczące podatku  
54, w tym: 

a. ustalające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(nakazy) 19 

b. zmieniające wysokość łącznego zobowiązania podatkowego 
(przypisy/odpisy) 35 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 2,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =2 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 
Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 1 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =8, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =8 

 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Serdecznie dziękuję radnym sołtysom, mieszkańcom 
gminy za udział w święcie 3 Maja. Dziękuję dzieciom, pani dyrektor i gronu 
pedagogicznemu z Karczyc za przygotowanie wspaniałego występu patriotycznego. 
Dziękuję nauczycielom i dzieciom z pozostałych szkół za liczny udział na uroczystości w 
GOK. Widać było po frekwencji na sali jak w duchu patriotyzmu wychowujemy dzieci i 
młodzież.  
 
Iwo Iwaszków – Mam pytanie odnośnie rasy niebezpiecznej psa. W jakiej miejscowości 
jest? Co to za pies jest? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - W Kostomłotach. Jeżeli ktoś zgłasza to musi mieć całą 
dokumentację. My sprawdzamy zabezpieczenie tego psa (kwestia np. wybiegu). Nie 
pamiętam rasy. Jeżeli ktoś chce trzymać takiego pas, to musi mieć zezwolenie.  
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Iwo Iwaszków – Pytam, bo może stwarzać zagrożenie. 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie odczytujemy sprawozdania. Czy 
ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu) 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie 
widzę.  
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wchodzimy w cykl stanowisk i uchwał  
dotyczących procedury absolutoryjnej. W związku z tym, że opinie RIO i wniosek Komisji 
Rewizyjnej są bardzo obszerne, materiały wszyscy radni otrzymali, jest wniosek formalny 
o nieodczytywanie tych opinii i stanowisk. Czy radni wyrażają zgodę? 
 
Radni jednogłośnie przyjęli ten wniosek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pkt 8 - Opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy Kostomłoty sprawozdaniu rocznym z 
wykonania budżetu Gminy Kostomłoty w 2015 roku (uchwała Nr V/91/2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 14 kwietnia 2016 r.). 
Otwieram dyskusję. Brak chętnych do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję nad tym 
punktem.  
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Kostomłoty za 2015 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Kostomłoty o  udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2015 rok.  
Otwieram dyskusję. Brak chętnych do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję nad tym 
punktem.  
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Kostomłoty za 2015 rok (uchwała Nr V/117/2016  Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z 18 maja 2016 r. w 
sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Wójta Gminy Kostomłoty za 2015 rok).  
Otwieram dyskusję. Brak chętnych do zabrania głosu, więc zamykam dyskusję nad tym 
punktem.  
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Kostomłoty absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2015 
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rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały udzielającej absolutorium wójtowi z  
tytułu wykonania budżetu za 2015 rok? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  Kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Panie wójcie w imieniu rady gratuluję panu. Na pana ręce - wszystkim kierownikom 
jednostek organizacyjnych gminy, pracownikom UG, ale też jednostek organizacyjnych, 
Państwu sołtysom, radom sołeckim również i wszystkim, którzy się przyczyniają na etapie 
realizacji budżetu poprzez fundusz sołecki - gratuluję. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście. 
Serdecznie dziękuję za udzielenie absolutorium za rok 2015. Jak szanowni radni 
zauważyli, że nie wszystkie zadania w 2015 inwestycyjne zostały wykonane, które 
planowaliśmy. Niestety to było podyktowane wieloma względami, a najważniejsze 
względy, to były takie, że nie można było pozyskiwać środków zewnętrznych. Budżet 
naszej gminy szanowni radni znają. Jest on nienajgorszy, ale żeby cokolwiek robić 
musimy pozyskiwać środki zewnętrzne, a nasze pieniądze, czyli  budżetu gminy 
przeznaczać na dofinansowanie. Jeszcze raz serdecznie dziękuję za udzielenie 
absolutorium.  
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli którym powierzono stanowisko kierownicze oraz nauczycieli 
pełniących obowiązki kierownicze w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono 
stanowisko kierownicze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku. Zamykam 
dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 10 głosów za 
  Kto jest przeciw – 3 głosy 

kto się wstrzymał – 1 głos 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 14 . 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół i 
przedszkoli niewymienionych w art. 42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta 
Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone 
dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku oraz Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego na połączonych posiedzeniach komisji. 
Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 10 głosów za 
  kto jest przeciw – 4 głosy 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 15 . 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
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zmiany uchwały nr XI/57/15 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 10 lipca 2015 r. w sprawie: 
Przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty, w ramach projektu 
pn.: „Plan  Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kostomłoty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego na połączonych 
posiedzeniach komisji. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 16 . 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w 
Kostomłotach oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Kostomłotach. 
 
Ryszard Pisarek – Muszę państwu powiedzieć szczerze, bo to jest temat bardzo ważny dla 
mnie – kultura. Ponieważ jest pani dyrektor GOK, pani sporządziła zestawienie do 
uchwały, bardzo długo czekałem, że właśnie tutaj na terenie gminy Kostomłoty będzie 
centrum kultury samorządowej. Powstanie gminne centrum kultury w Kostomłotach. 
Mam zapytanie. Chciałbym zapytać, czy to ułatwi zarządzanie taką placówką?  
 
Dorota Strzelecka - W związku  z opinią organu kontrolującego, pana wójta i moją nie 
zasadne jest utrzymywanie dwóch jednostek instytucji kultury w gminie. Połączenie tych 
jednostek nie wpłynie na działalność nowo powstałej instytucji. Dla nas będzie to 
łatwiejsze w zarządzaniu, w pracy. Chociaż i tak do tej pory te  dwie instytucje były 
zarządzane przez jedną osobę, pracownicy pracowali jak w jednej instytucji tak i  drugiej 
instytucji, tak jakby to była jedna, bo niestety kadra jest taka jaka jest i musimy się w 
jakiś sposób wspierać i wymieniać, żeby to działało tak jak potrzeba. Uzasadnienie do 
uchwały dostali państwo i myślę, że tam jest wszystko opisane w szczegółach. Myślę, że 
w żaden sposób to nie wpłynie, w sposób negatywny na działalność nowo powstałej 
instytucji. 
 
Ryszard Pisarek - Ponieważ myślę, że tutaj rada, pan wójt jako osoba zarządzająca 
gminą. Uważam, że te skromne środki, bo tak można powiedzieć, te skromne środki, 
które są przeznaczane na kulturę, bo ja obserwuję budżet gminy Kostomłoty. Myślę, że to 
połączenie, ta nazwa, te Gminne Centrum Kultury w Kostomłotach zaowocuje i pomoże 
pani jeszcze w pozyskaniu tych środków i wyjście na zewnątrz do mieszkańców, do 
sołectw naszych. Cieszę się niezmiernie, że takie coś powstało i twórcą życzę 
powodzenia, i panu wójtowi. 
 
Dorota Strzelecka - Myślę, że nasza współpraca z sołtysami, radnymi układa się dobrze i 
będzie się układała w taki sam sposób nadal.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja tylko historycznie przypomnę, że 
przed wielu laty funkcjonowało w ramach jednej instytucji kultury – ośrodek kultury i 
biblioteka. Niestety ustawa o bibliotekach przed laty wymusiła na wielu podmiotach 
wyłączenie biblioteki publicznej,  teraz ustawa daje znowu możliwość połączenia. Czy 
jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Kto z radnych jest 
za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji? 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad.17. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawozdanie wszyscy radni otrzymali. 
Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam pkt. 17. Pani Beato gratuluję za nadzorowanie 
tego segmentu. 
 
Ad.18. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji wnioski i zapytania 
złożyła pani Iwona Ryszka – odpowiedź otrzymała. Pan Iwo Iwaszków – odpowiedź 
również otrzymał. Pan Ryszard Pisarek? 
 
Ryszard Pisarek - Nie otrzymałem żadnej odpowiedzi i zaraz się zdenerwuję. Czekam. 
 
Anna Orzechowska - Przed sesją przekazałam panu radnemu kopertę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W dniu sesji otrzymał pan odpowiedź. 
 
Ryszard Pisarek - Nie otwierałem koperty.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – 
również otrzymała odpowiedź i pani Janina Gawlik – otrzymała odpowiedź. 
 
Ryszard Pisarek – Panie wójcie ja dziękuję, że pan takie pismo podpisuje, a ponieważ 
jestem przy temacie drogi, gdzie pan dzisiaj powiedział, że jest wiele takich dróg 
gminnych, gdzie pana serce boli. A mnie serce boli. I proszę pana ja się nie poddam, 
zrobię porządek. Jako przewodniczący komisji na bezpieczeństwo będę nacisk wielki 
kładł. Jeżeli proszę państwa zgłaszam na tamtej sesji, żeby naprawić drogę przy obiekcie 
pana sołtysa i pani Kułacz. Będzie to wyrównane, użycie grysu i emulsji asfaltowej. Muszę 
panu powiedzieć szczerze, że ja bym wygonił takiego wykonawcę, który by do mnie 
przyjechał. Ja też w branży budowlanej pracuję. Nakład, który tam włożę to niecały 1 tys. 
zł. Proszę mi zakupić, albo tego pracownika zwolnić, bo nie wywiązuje się. Ja nie będę 
słuchał mieszkańców, wyborców,  a dla mnie wyborca to jest święta rzecz. Dla mnie 
wyborca jest wielką rzeczą. Ja nie będę pouczał jak to zrobić. Nie mamy tu dzisiaj działu 
technicznego czy pracownika od infrastruktury. Powinni tutaj być, bo tutaj padają słowa 
w tym kierunku. Studzienkę chłonną zamontować, kraty na studzienkę zamontować, grys 
wysypać, zagęścić to na tym odcinku. Spadek wyskarpować, a nie przyjechać, taczką 
wyrzucić no i ble, ble, ble. Proszę traktować radnych, a szczególnie moją osobę, 
wszystkich, ma tu koleżanka rację, wszystkich szanować, bo my jesteśmy wykonawcami 
wyborców i żądamy. I to ma być zrobione. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Szacunek się należy wobec siebie 
nawzajem, nie tylko wobec pana, ale i wszystkich radnych. Nas wobec pana wójta i ludzi 
w stosunku do innych ludzi. Także jesteśmy ludźmi. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałbym odpowiedzieć. Ustaliłem  z panem Kocielskim. 
Nie ma dzisiaj pana Kocielskiego ponieważ jest pather i robi drogę, i on musi też zważyć 
na fajrant, bo waży jak przyjeżdża na wadze, ile ma tego materiału. Jak wyjeżdża, ile, bo 
rozliczamy się tonażowo. Jeśli chodzi o Piersno ustaliłem, że tam patherem będzie 
zrobione, bo tam jest zagłębienie. Zrobi się nakładkę taką, żeby było na zewnątrz, i żeby 
nie było tego zastoju. Chciałem jeszcze szanownym radnym powiedzieć, że tego typu 
zastojów, i to zrobimy, mamy setki, ale to zrobimy. Tutaj, jeżeli pan radny. Ja wiem, że 
najlepiej dać, sfrezować, studzienkę, nakładkę itd. To na przyszły rok w zadaniach 
inwestycyjnych, jeżeli to ujmiemy, bo to trzeba dokumentację opracować, trzeba 
wszystko zrobić. Jeżeli to będą środki finansowe, rada uzna, że to trzeba zrobić  w 
pierwszej kolejności, bo takich rzeczy do pracy mamy około 300 i wtenczas to wykonamy. 
Natomiast to będzie nakładka i nie będzie tego zagłębienia. Na pewno, gwarantuję panu 
radnemu. Natomiast, jeżeli chodzi tutaj, to pozostałe prace, o których pan mówił, to 
niestety jest już zadanie inwestycyjne.  
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Ryszard Pisarek – Ja już nie mówię o poboczu. Miejscowość, która liczy 600 
mieszkańców. Jak ci ludzie chodzą, jak przyjdą opady deszczu? Brak tego chodnika.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny tak jak pan wójt 
powiedział. Jeżeli zadanie ma charakter inwestycyjny. 
 
Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący proszę tutaj nie mówić mi takich rzeczy. Ja 
mówię. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny ja rozumiem, że krew się w 
panu burzy, bo było za spokojnie, tak? 
 
Ryszard Pisarek – Ja tylko sygnalizuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny zasygnalizował pan, wójt 
odpowiedział. Jeśli zadanie ma charakter inwestycyjny jako radni będziemy decydowali o 
tym. Jeżeli zostanie przyjęte do przyszłego budżetu, być może jeszcze w tegorocznym, 
zadanie wejdzie. Jeśli nie, to nie wejdzie, bo tak jak pan wójt powiedział, wiele innych 
miejscowości, czyli 27 na terenie naszej gminy też ma takie potrzeby. I być może inne 
jeszcze bardziej wołające o potrzebę wykonania.    
 
Janina Gawlik – Panie wójcie dziękuję za odpowiedź natomiast nie do końca zgadzam się 
z tą odpowiedzią. Rozmawiałam  z panem sołtysem z Samsonowic, jeżeli chodzi o 
zasypanie tego zbiornika. Proszę, jeżeli jest to możliwe w najbliższych dniach o spotkanie 
wspólne: zarządcę dróg powiatowych, spółek wodnych, gminy i przede wszystkim 
obecność sołtysa i też chciałabym w tym uczestniczyć, ponieważ zgodnie  z tym pismem, 
opierając się na opinii Rejonowego Związku Spółek Wodnych, to jakieś nieporozumienie, 
to chyba nie dotyczy tego zbiornika, co spółki wodne opisały oraz osobistej wizji w 
terenie. Myślę, że jest jakiś protokół i też chcielibyśmy się z nim zapoznać, kiedy to było i 
szkoda, że nie zostaliśmy powiadomieni. Proszę jeszcze raz o spotkanie tam na miejscu 
wśród tego gremium i jeszcze raz rozpatrzenie zasypania tego zbiornika. Ten zbiornik ….., 
tam nie ma ujścia żadnych, żeby tą wodę zbierało. Byliśmy  z przedstawicielem powiatu 
na miejscu, oglądaliśmy, nie ma żadnego odprowadzenia z dróg wody. Bardzo prosiłabym 
o spotkanie na miejscu z ludźmi, mieszkańcami, żebyśmy tą sprawę załatwili, ponieważ 
jest w tym piśmie napisane, że w konsekwencji, w czasie intensywnych opadów, 
przyczyni się do wystąpienia lokalnych podtopień posesji leżących w pobliżu zbiornika. To 
jest nieprawda. Po prostu nieprawda. Wszyscy fachowcy tam przeszli. Na pewno nie był 
na miejscu pan Semeniuk. Kto wystawił to pismo nie wiem, ale warto by było jeszcze raz 
spotkać się, dlatego że gro mieszkańców prosi o załatwienie sprawy.   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Właśnie jakbym taką decyzję podjął, żeby ten zbiornik 
zasypać, to by to był największy mój błąd życiowy. Przy opadach 20 l byłem w południe i 
w tym zbiorniku było 80 cm wody. Ta woda płynęła z drogi i jakby nie było tego zbiornika, 
byłby zasypany, patrząc się z tej strony, to gospodarstwo całe, do by miał cały w 
mieszkaniu wodę, następnie za zbiornikiem dom, który odprowadza wodę też by był 
zalany. 80 cm wody. Proszę mi nie mówić, że ktoś niekompetentny itd. Jest opinia 
melioracji, którzy się znają na tym. Ja się opieram. To tutaj teraz by trzeba było, żeby te 
studzienki, które wszystkie są, powiat by musiał odprowadzić do rowu za Samsonowice, 
nie do tego zbiornika, bo studzienki są też przy drodze. Do tych studzienek jest 
odprowadzona woda z poszczególny gospodarstw, po drugiej stronie zbiornika. 80 cm 
wody widziałem. Sprawę uważam za zamkniętą. Nigdy nie wyrażę zgody, bo ja nie będę 
topił miejscowości, chyba że sołtys zbierze od wszystkich podpisy (cała wieś się 
podpisze), że wyrażają zgodę na to, że w razie podtopień nie będą mieli żadnych 
pretensji do urzędu, do pracowników itd. Jeżeli te podpisy zbierze, że ten zbiornik jest 
niepotrzebny i nie roszczą pretensji przy jakichkolwiek dużych opadach, proszę bardzo, 
wtenczas jest…..Natomiast nie ma możliwości innej, bo ja nie jestem samobójcą. Jeszcze 
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wracając. Pan Jaskuła poprzedni wójt ileś krotnie też nie wyraził zgody. Nie jest tylko, że 
to mój wymysł.  
 
Janina Gawlik – Ja nie pamiętam, czy tam była odmowa, czy nie. Natomiast, jeżeli 
zbierzemy podpisy od wszystkich mieszkańców? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Dobrze, będziemy rozpatrywać. Ale wszyscy, którzy się 
podpiszą, podpiszą, że nie będą rościć pretensji, że jak będą opady, że po prostu ich 
pozalewa. 
 
Janina Gawlik – Dobrze. 
 
Ad.19. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przeszliśmy z pkt. 18 do pkt.19. 
 
Marian Fita – Panie wójcie dużo mieszkańców mi się w tej chwili zwraca, bo dostali jakieś 
tam zaproszenia na spotkanie, w celu ustalenia granic działki (mówię o odcinku na 
wschód od UG). Czy mógłby pan wyjaśnić, o co chodzi, w jakim celu jest to robione? 
Spotkanie na polach wszystkich pomiędzy Piotrowicami (droga) a autostradą. Przez 
środek idzie polna droga i bodaj że 7 ma być spotkanie z mieszkańcami. Mógłby się pan 
odnieść. W jakim celu to jest robione?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – To jest pismo z UG? 
 
Marian Fita – Tak. Pan jest jako właściciel powiedzmy działki (mówię tu z urzędu), bo 
droga jest własnością gminy. Bardzo proszę o odpowiedź na piśmie.  
 
Iwo Iwaszków - Panie wójcie ja chciałem zapytać o farmy wiatrowe. W jakim punkcie to 
jest? Czy przetarg jakiś już jest ustalony, konkretny termin?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie ma jeszcze ustawy o OZE. O OZE dyskutuje się w tej 
chwili tzw. odległościowej, innej itd. Natomiast tutaj kwestia ustawy dla tych, którzy będą 
robili inwestycje muszą wiedzieć, jakie będą mieli dopłaty. Na razie tego nie ma. 
Generalnie w całej Polsce wszystkie inwestycje zostały wstrzymane. To, co w tej chwili są  
propozycje, to farmy wiatrowe i inne podmioty, które będą produkować energię mają być 
opodatkowane czterokrotnie więcej niż aktualne przepisy, które na dzień dzisiejszy 
obowiązują. Czyli opodatkowanie by stanowiło 40% wartości i sprzedaży. To jest 
niemożliwością,  bo to może w każdym biznesie stanowić maksymalnie 15. Trudno 
powiedzieć, jak będzie ta ustawa, natomiast mają pozwolenie na 6 i wystąpili, to co 
słyszałem na 3, ale natomiast czy w ogóle ta inwestycja będzie, trudno powiedzieć, 
ponieważ cały czas wszyscy czekają na tą ustawę. Natomiast ta ustawa jeszcze mówi, że 
jeżeli faktycznie by było takie opodatkowanie, to nie tyko, że nie będzie nowych 
inwestycji tego typu, natomiast wszystkie będą zamknięte w kraju, czyli staną wszystkie i 
już koncerny powiedziały, bo dużo jest koncernów zagranicznych, powiedziały, że koszt 
budowy  w Polsce wynosi ok. 35 miliardów. Jeżeli faktycznie te przepisy wejdą oni będą 
rościć pretensje, żeby budżet państwa te 35 miliardów im zwrócił. Stanie w sumie cała 
energia odnawialna w całym kraju. Trudno powiedzieć co będzie. Tylko to się zmienia. To 
co my czytamy (założenia), a to co później uchwalają to może być czasem całkiem inne. 
 
Iwo Iwaszków - Czy możemy być dobrej myśli, czy nie? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja całe życie jestem dobrej myśli, jestem optymistą. 
 
Iwo Iwaszków - Jeszcze jedno pytanie dotyczące strefy rozwoju. W jakim punkcie jest 
rozwój strefy ekonomicznej, czy jakieś podmioty ekonomiczne się interesują naszą strefą 
ekonomiczną , jak to wygląda? Ogólnie żeby pan powiedział. 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ogólnie jest tak. Dwie działki kupiła firma z Mirosławic 
(firma z kapitałem niemieckim, od pana Tęczy – 2,5 ha po prawej stronie od Orlenu; jak 
jedziemy w kierunku Osieka to po lewej stronie).  Oni będą inwestować, tylko nie wiem 
kiedy. Tam ma być duża hurtownia 10 tys. m². Oni chcą się przenieść. Rozmawiałem z 
prezesem w tym czasie, co była komisja oświaty, którą musiałem opuścić, tą działkę 13 a 
od firmy za 1 zł za m na drogę, żebyśmy mieli włączenie do strefy. Druga firma czeka, bo 
chce kupić 5 ha. Myśmy już rozmawiali i chcieliśmy im podzielić, bo oni najpierw pierwszą 
wersję, firma ta, która też się przymierza do dużej hurtowni. Przyjeżdżają firmy, ja ich 
wożę na ten teren, pokazuję. Było kilka firm. Te firmy, które były mają zabezpieczoną 
wodę, odprowadzenie ścieków i energię. Te firmy, które w tej chwili były to jest gdzieś 
rzędu 150-200 kilowatów, to jest niedużo. Była jedna firma, która  w tej chwili negocjuje 
z ANR (firma produkcyjna). Firma produkcyjna, która by chciała się przenieść. Nie wiem, 
czy to wyjdzie coś z tego. Oni zatrudniają 180 osób. Potrzebują 1 megawat, a my cały 
czas mamy 3, czyli mamy w tej rezerwie. Jest opracowywana koncepcja odnośnie ronda. 
Kwestia Orlenu itd. Czekam jak ta koncepcja zostanie opracowana, bo ta koncepcja ma 
być uzgodniona z GDDKiA. Zobaczymy jak to wyjdzie, bo następny etap jest, jak będą 
wszystkie ustalenia, to będzie dokumentacja. Następnie trzeba zrobić montaż finansowy, 
już nawet przy dokumentacji, ile podmiotów się złoży, bo zawsze koncepcja jest tańsza, 
dokumentacja jest droższa, żeby się złożyć i żeby to opracować. To wszystko trwa. Cykl 
projektowania jest u nas, jak sami państwo wiedzą, od chwili zamysłu, to jest, żeby 
położyć ten pierwszy kamień murowany, to jest 2,5 roku. U nas jest taki cykl. Przykre, 
ale tak jest. Natomiast, jeżeli są inwestorzy, jest np. działka ANR duża i potrzebują 
podzielić, rozmawiamy z Agencją, Agencja jest skłonna też i podzielić, tylko trzeba tych 
inwestorów. Jeżeli byłoby rondo, to by było  w jedną stronę, czyli zachodnią i wschodnią, 
wtenczas jest wjazd, jest 30 ha z drugiej strony, gdzie firma ma 14 ha w kierunku 
Legnicy. Mamy dokumentację na drogę już zrobioną, ale wtenczas z ronda by było na 
wprost, nie ślimakiem, bo my tą drogę mamy zaprojektowaną ślimakiem i jeszcze 
ślamazarnie się toczy ten wykup, bo jeszcze nie sfinalizowaliśmy, bo się odwołują, ale jak 
byśmy tutaj połączyli to ten wykup byłby już niepotrzebny. Wtenczas też to by było 
połączenie. Uciekamy jakby 400 m drogi i wtenczas z inwestorem byśmy rozmawiali. 
Inwestor też czeka.  Te jakby rondo, to szanowni państwo nie jest rondo. Liczymy, że to 
rondo będzie kosztowało łącznie z wyłączeniami gdzieś około 3-3,5 mln zł. Teraz muszę 
mieć firmy zewnętrzne. Rozmowy wstępne były, ale nie zobowiązujące, bo też muszę 
mieć pogląd kto by chciał i jakie możliwości zainwestowania w to. Tak to pokrótce, a co 
wyjdzie z tego to mi trudno powiedzieć. Prowadzimy rozmowy, spotykamy się, 
analizujemy wszystkie sprawy. 
 
Iwo Iwaszków – Mam panie wójcie nadzieję, że dopilnuje pan, aby to rondo jednak 
powstało. Mam nadzieję, że to wyjdzie.  
 
Ryszard Pisarek - Ja mam takie zapytanie do pana wójta, ponieważ wiadomo, że strefa 
aktywności gospodarczej, strefa legnicka bardziej jest przychylna Środzie Śląskiej, no 
wiadomo tam jest droga krajowa. Jak układa się współpraca między tą agendą i panem, 
czy są też zapytania? Doszły mnie słuchy, że Jawor teraz jest takim oczkiem w głowie 
kraju, bo mercedes się wprowadza do Jawora. Czy we współpracy z LSSE są takie 
zapytania? Oni wiedzą, że mamy tutaj areały, że mogą przysłać tutaj inwestora, takie 
rozmowy są prowadzone? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Rozmowy są prowadzone. Nie rozmawiałem jeszcze z 
nowym zarządem, bo zarząd się zmienił niedawno i jest taka zasada, że w ciągu 
pierwszego miesiąca nie jedzie się na rozmowy. Natomiast LSSE ma całość naszych 
gruntów jako podstrefę w swojej promocji, w swoich materiałach. To jest i w PAIZ-ie, w 
Warszawie itd., inwestycjach zagranicznych, czyli jest to ujęte. Ja kilkakrotnie byłem tam 
na spotkaniu, jeśli chodzi o legnicką strefę z poprzednim zarządem. Bardzo dobra była 
współpraca. Nawet rozmawialiśmy, czy by nie była taka możliwość, bo oni koło Głogowa 
zrobili  w ten sposób, że np. kupili od Agencji kawałek ziemi, postawili duży hangar na 
wynajem. Jak rozmawiałem ostatnio z wójtem gminy Miękinia, bo był na rozmowie z 
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zarządem, oni wspierają wszystko. Nie ukrywajmy, że Jawor „łyknie” gro pieniędzy 
publicznych i też tych publicznych ze strefy. Ale oni cały czas są otwarci. To jest kwestia 
inwestora, musi mu się spodobać.  
 
Ryszard Pisarek - Ponieważ nasz gmina była rozpropagowana w prasie, nawet byłem 
zachwycony. Prasa leżała w UG i na pewno sołtysi interesowali się tą prasą, to jest nasza 
gmina. Czy były jakieś odezwy na nasza reklamę na naszym terenie, naszą strefą? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Co jakiś czas jest jakiś odzew, z tym że jak ta osoba 
dzwoni do mnie, to ja ją od razu serdecznie zapraszam na kawę, żeby porozmawiać, jak 
dysponuje czasem. Są prowadzone rozmowy. Wiele jest podmiotów, że np. nie chce się w 
strefie budować. W strefie w tej chwili ostatni przetarg był, grunty które były kiedyś 800 
tys. za hektar, na ostatnim przetargu to było 500 tys., czyli jakby już ta cena jest 
troszeczkę niższa. Mam nadzieję, jestem optymistą. W tej chwili firmy, które zajeżdżają 
nie przeszkadza im, że nie ma włączenia z ronda, bo od strony cmentarza jest wjazd i 
można połączyć i dojechać, to działa. Jeszcze jak by była farma wiatrowa to jeszcze by od 
strony Paździorna była droga. Farma miała zrobić 1,5 km porządnej drogi. To też by było 
w strefie.  
 
Beata Andrejewicz – Ja mam pytanie do pana starosty, kiedy będą remontowane drogi po 
zimie, bo w Jarząbkowicach są duże dziury. Dosyć, że droga wąska na jeden samochód i 
nie ma jak przejechać.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Cały czas są remontowane, 
tylko proszę mi wierzyć, że mamy 360 km dróg, a do tej pory był tylko jeden pather, czyli 
to urządzeni, które remontuje drogi. Nie zawsze też pogoda pozwala na to. Musi być 
wyjątkowo ciepło, musi nie padać deszcz i remontujemy je. Myślę, że w najbliższych 
dniach dojdziemy tam. Aczkolwiek zakupiliśmy nowy pather i czekamy na jego dostawę; 
będzie drugi. Na pewno te roboty znacznie przyspieszą. Myślę, że już 6 czerwca dotrze 
drugi pater i będą już dwa patery, i proszę mi wierzyć, że to będzie dwukrotnie szybciej. 
W tej chwili mamy jeden stary i on „męczy się”.  
 
Beata Andrejewicz – Rozumiem, ale czy nie można zrobić jakiegoś harmonogramu i 
poinformować sołtysów, bo ludzie się pytają. Jest taka sytuacja, ze my nic nie wiemy. 
Można poinformować, że za miesiąc, za 2 m-ce, za pół roku. Może przy okazji chodniki 
zrobimy? 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Jest harmonogram. W pierwszej 
kolejności są drogi naprawdę ważne, dojazdowe IV kategorii, czyli np. Kostomłoty od 
autostardy (łącznik z powiatem). Pierwsze są łączniki powiatu z gmin, a później są drogi 
niższych kategorii. Aczkolwiek nie mogę pani obiecać, czy za miesiąc, czy za dwa,  bo 
czasami warunki pogodowe mogą nie pozwolić i ja nikomu nie obiecam.  
 
Beata Andrejewicz – Wiem, ale jak na razie deszczu było bardzo mało, jak wiemy susza 
jest i to chyba nie są takie argumenty.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Proszę mi wierzyć, że ludzie na 
patherze robią we wszystkie soboty. Ale też potrzeba czasu, tak samo jak z trawą, która 
rośnie przy rowach. Nie jesteśmy w stanie w tak szybkim czasie. My ją wykosimy. Trzy 
kosiarki pracują non stop, ale nie jesteśmy w stanie w krótkim czasie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja wiem, że część państwa nie 
interesuje to, jakie jest pytanie pani sołtys, bo macie inne problemy w swojej 
miejscowości, ale szacunek wymaga tego, żeby wysłuchać panią sołtys, pana 
wicestarostę, żeby mieć też większą wiedzę, a jeżeli nie, to żeby być ciszej.   
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Pani sołtys. Pani droga, którą 
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pani zgłasza jest akurat drugiej kategorii. W jednym czasie nie zdążymy tego zrobić. Jeśli 
będzie tylko możliwe to przyjedzie pater, a jeździ naprawdę w każdy dzień i w każdą 
sobotę, oprócz niedziel oczywiście.  
 
Beata Andrejewicz – Ja mam prośbę na przyszłość, żeby zrobić harmonogram i wysłać do 
sołtysów, że w  takiej i takiej kolejności. Nie chodzi o godzinę, chodzi przynajmniej o 
kolejność. Będzie łatwiej rozmawiać z ludźmi i wszystkim będzie łatwiej. Jeszcze jedno 
pytanie. Jak wygląda sprawa z chodnikami? W Jarząbkowicach powtarzam droga na jeden 
samochód wąska od mostku do Gałowa, chodników nie ma,  a ci mieszkańcy jak szczury 
przemykają przez tą jezdnie, żeby nie zostali przejechani przez samochody. Nie wiem, co 
my mamy zrobić, żeby w końcu się doczekać chodników? 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Problem chodników dotyczy 
90% powiatów. Moje stanowisko jest takie, że dopóki nie uporamy się z drogami, a 
jeszcze do niedawna były one tragiczne. Staramy się z roku na rok poprawiać to. Gdy to 
załatwimy na pewno zajmiemy się chodnikami. Chodniki robimy, ale przy okazji dużych 
inwestycji, tam gdzie mamy dofinansowanie. Po prostu nas nie stać. Nie mamy na tyle 
funduszy, żeby odkrzaczać, kosić, pobocza ścinać i drogi remontować. 
 
Beata Andrejewicz – Żadnej pozytywnej odpowiedzi nie otrzymałam. 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski - Proszę panią, bo ja nie chcę 
obiecywać czegoś na wyrost.  
 
Beata Andrejewicz – W takim razie proszę tylko o zrobienie jakichkolwiek 
harmonogramów, żebyśmy wiedzieli jak się mamy poruszać. 
 
Marek Pomykała - Do pana starosty mam wniosek. Tutaj panią sołtys popieram jako 
Przewodniczący Komisji Rolnej. Chciałbym, żeby faktycznie był program,  kolejność 
wykaszania traw i żebyśmy wiedzieli, żeby nie było w jednym miejscu koszone trzy razy, i 
że my jesteśmy pomijani. Składam wniosek i proszę o odpowiedź z harmonogramem.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jest wnioskujący i jest odpowiadający. 
Nie może wnioskujący określać odpowiedzi, jaką odpowiadający udzieli. 
 
Marek Pomykała - Starosta odpowie w najbliższym czasie. Teraz mam pytanie na temat 
barierki w Mieczkowie w stronę Osieka. Już pół roku minęło. Jest pismo, ale nie ma 
barierki. Tak jak z panem starostą rozmawiałem …… nie czterometrowe, bo to do niczego,  
proponowałem takie jak wszędzie są. Jest kawałek płotka zaporowego, tam jest mur 
postawiony i postawić na tym. Następne pytanie mam o wykoszenie tych traw 
nieszczęśliwych, które rosną bez przerwy. W miejscowości Mieczków wjeżdżamy w 
kierunku Osieka. Tam jest potrzebna albo wykaszarka, albo maszyna na wysięgniku. 
Oczywiście już nie będę wracał do traw na terenie całej gminy Kostomłoty, bo chciałbym, 
żeby gmina Kostomłoty wyglądała tak, jak się jedzie z Cichowa do Środy Śląskiej.  
 
Józef Lech - Przed sesją rozmawiałem z panem starostą. Chodzi o to zalewanie domu w 
Jakubkowicach. W ogóle nikt się tym nie interesuje. Rozmawiałem w czasie sesji nie tylko 
ze starostą, zresztą pan Jan wie, że też jemu dokuczam. Trzeba to po prostu zrobić. Tam 
zalewa budynek strasznie, według mnie nie ma tam innego wyjścia, żeby odprowadzić tą 
wodę. Ja tych ludzi rozumiem, oni myślą, że ja w ogóle nic nie robię. Ja naprawdę staram 
się coś zrobić. Chciałbym otrzymać odpowiedź.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Panie radny ja ta sprawą też się 
interesuję prawie od samego początku. Proszę mi podać złoty środek, co ja mam z tą 
wodą zrobić. Ja powiem panu tak, nadłożyliśmy więc woda się przesuwa troszkę dalej. 
Ona dalej tam jest. Ktoś kiedyś zrobił sobie wygodę, a przy okazji szkodę, bo zasypał 
rowy. Proszę mi wskazać. To nie jest problem 3 tys., 4 tys., 5 tys. mimo, że każdy grosz 
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liczymy, każdą złotówkę, ale ja bym tam zrobił odprowadzenie, tylko proszę mi wskazać 
gdzie. Ja pana wójta rozumiem obawy z tym zbiornikiem, ale tam na szczęście powiat 
miał gdzie wodę odprowadzić, bo jeszcze jest kanalizacja. W tym przypadku ja nie mam 
gdzie odprowadzić. Może znajdę jakiś złoty środek. Ja bym to chciał zrobić bardzo, tylko 
gdzie ja mam tą wodę odprowadzić.  
 
Wioletta Dyczyńska - Jest rozwiązanie. Na przeciwko bloku kiedyś była kratka ściekowa. 
Tam jest troszkę niżej. Jak robili drogę zlikwidowali kratkę ściekową i w tej chwili ta 
kałuża sięga od bloku do przystanku. Teraz nie pada. Dzieci jak idą jest jedna wielka 
kałuża. Tym bardziej, że przystanek, a tam dzieci stoją. Od bloku do przystanku. Jest 
sklep, idzie polna droga gminna i róg budynku. Tam była kiedyś kartka ściekowa.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Wizja w terenie. Spróbuję 
znaleźć rozwiązanie, bo współczuję tym ludziom, którzy tam mieszkają , bo widzę cały 
czas tą wodę. Panie radny z koszeniem to jest tak. Kosimy gdzieś od 10 maja. I tak jak 
powiedziałem - 360 km dróg razy 4 trzeba przejechać. Ile to jest kilometrów, kiedy 
ciągnik przy koszeniu porusza się 5 km na godzinę. W jednym czasie proszę mi wierzyć 
nie da się tego zrobić. Trzy kosiarki pracują non stop….. 360 razy 4 i przy tym tempie to 
trzeba czasu.   
 
Marian Fita – Chodzi mi o drogę powiatową Zabłoto-wiadukt. Czy jeszcze jest objęta 
gwarancją? Jeżeli jest objęta jeszcze gwarancją ta słynna nasza droga, która kilkakrotnie 
była remontowana, w tej chwili zaczynają wypadać coraz większe dziury. Bardzo bym 
prosił, bo niedługo pewnie do sądu pójdziemy z tą drogą, jak tak dalej pójdziemy. 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Będzie przegląd gwarancyjny. 
Aczkolwiek stan faktyczny jej wykonania daje dużo do życzenia i to będzie problem myślę 
od którego nie uciekniemy w przyszłości. W pełni to podzielam, co pan powiedział. Jeżeli 
będzie przegląd to zawiadomię pana. 
 
Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący mam do pana pytanie i do pana starosty. Mam 
do pana przewodniczącego, ponieważ pan jest gospodarzem sesji i bardzo bym prosił, bo 
tak rozglądam się. Są niektóre osoby, są pewne działy UG i bardzo bym prosił, żeby na 
sesji obowiązkowo uczestniczył ktoś z infrastruktury – pan Bartoszewski i pan od dróg 
gminnych. Nie ma ich obecnych. Takie zapytanie kieruję jako do gospodarza sesji, nie 
widzę przedstawiciela Policji. Ja pamiętam czasy, gdy byłem radnym był przedstawiciel 
Policji. Były zapytania. Ja mam zapytanie i nie mogę zadać, dlaczego tutaj na drodze 
powiatowej uprawia się zawody sportowe. Nie mogę zadać, bo nie ma komendanta na 
sesji. Bardzo proszę, aby zapraszać takie osoby, bo to są jednostki, które służą 
mieszkańcom. Do pana starosty mam takie zapytanie. Ja wiem, ja się zgodzę z panem, 
że 360 km. Tworzyliśmy powiat w 2002 r. Muszę panu powiedzieć, że to były gorsze czasy 
i dawaliśmy sobie radę. Ja mam do pana starosty takie zapytanie. Dobrze, że jest pan 
skarbnik, pan sekretarz, bo też musimy wiedzieć, że na sesji uczestniczą też te dwie 
osoby oprócz pana starosty. Chciałem się pana zapytać, bo pan jest odpowiedzialny 
technicznie za techniczne sprawy. 360 km dróg. Pytam się o stan, ile jest pracowników 
służby drogowej. Ja powiem szczerze, publicznie nie da się w stanie pokonać remontu, 
koszenia dróg 360 km, jeżeli się ma pracowników jak mam tylko 5 palców. Taka jest 
prawda. Trzeba też tutaj prawdę powiedzieć na tej sesji, że taki stan jest, środków nie 
ma. Czy możemy zatrudnić większą ilość obsługi dróg powiatowych? To jest państwa 
działka. Po co zostały stworzone powiaty, a jak nie to zamknąć powiat. Ten powiat jest 
niepotrzebny. Dlatego tutaj prośba do starosty powiatu, do władz powiatu, żeby nad tym 
tematem też się pochylić i pomóc. Rozmawiam z panem kierownikiem służby drogowej to 
on by dużo rzeczy zrobił, ale niestety on ma taki stan ludzi. Niech pan odpowie uczciwie, 
ile ta służba drogowa ma pracowników? Nie licząc kadry, nie licząc mistrzów, kierownika 
nie licząc, ale licząc tych pracowników, którzy wykonują takie roboty codzienne. Panie 
wójcie ja wjeżdżam od strony autostrady dzisiaj, wjeżdżam do mojej gminy, która 
kocham. Wjeżdżam od strony autostrady, wizytówka naszej gminy. Jeżeli ja widzę ten 
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nasz pomnik współpracy z Sierentz i te chaszcze, te trawy. Powiatowa droga to dla mnie 
priorytet. Środa Śl.-autostrada Kostomłoty. Priorytet. Jeżeli widzę te chaszcze i prowadza 
się pracownika z kosą taką. Kupiliśmy kosiarkę to ona ma działać. Nie tylko tutaj pobocze 
kosić, ona może miedzy drzewami, drzewostanem. Po to została zakupiona, żeby ona też 
kosiła, i żeby ułatwić prace tym pracownikom w małej ilości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja odniosę się do tej pierwszej części 
dotyczącej zapraszania poszczególnych pracowników. Nie, to nie przewodniczący rady 
zaprasza poszczególnych pracowników tylko pan wójt jako pracodawca UG określa, który 
może. Wójt wielokrotnie tłumaczył, że jest wiele innych zadań w terenie, które wykonują. 
Później będziemy mieli pretensje, że nie ma ich w tych miejscach, w których powinni i to 
może dlatego, że za często przesiadują z nami. To jest pierwsza sprawa. Pan wójt jest 
jakby szefem gminy, natomiast jeśli chodzi o kierowników jednostek są na ogół na 
sesjach, może nie wszyscy. Wracając do tego drugiego pytania odnośnie np. 
przedstawiciela Policji. Pan ma zawsze prawo zadawać takie pytania, interpelacje, wnioski 
i one są kierowane do właściwych podmiotów, czy do Komendanta Powiatowego Policji, 
czy być może do naszego posterunku. I odpowiedzi też są. Na pewno te pytania nie idą w 
próżnię, poza tym przypominam panu, że pan jako przewodniczący Komisji Prawa może 
formułować prace komisji i w ramach tej komisji zapraszać na poszczególne posiedzenia 
danych przedstawicieli, czy Policji, czy Straży  Pożarnej. W zależności od tego, czy będą 
mogli uczestniczyć, czy nie, to już kwestia techniczna. Tam wiele informacji można  
pozyskać. Również na sesję możemy zaprosić, ale to jest forma zaproszenia. Nie ma 
formy nakazu uczestnictwa nie naszych jednostek, a przypominam, ze Policja podlega w 
zakresie zespolenia powiatowi. Czy pan starosta chciałby się w jakiś sposób odnieść do 
zapytania? 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Panie radny dziękuje panu za 
zrozumienie, bo ten temat faktycznie pan rozumie. Mam 12 ludzi na stanie (pracowników 
fizycznych). Uważam, że naprawdę nie jest to dużo. Nie ma dnia, żeby nie było 
powywracanych znaków drogowych. Chuligaństwo przekracza wszelkie dopuszczalne 
normy (pobite lustra, pokradzione znaki, poniszczone słupki). Dzień w dzień ci ludzie 
muszą monitować i potrzeba czasu. Trzeba czasu, nie jesteśmy w stanie tego w tej jednej 
chwili tego wykosić, a wokół słupka, wokół tablicy ludzie  z kosami muszą pójść. I 
chodzą, ale to jest cały powiat. Wy patrzycie z perspektywy swojej gminy i ja to 
rozumiem. Dbacie o to, pilnujecie, a ja muszę dbać o cały powiat. Ja muszę wysłać i do 
Malczyc, do Miękini, do Udanina i do Środy. Wszystkie środki wolne przeznaczmy 
praktycznie na infrastrukturę drogową. Nie ma innych ważniejszych potrzeb. Jak zostałem 
radnym powiatowym 5,5 roku temu ile było krzaków. To praktycznie ubywa, ale to 
naprawdę nie tak z dnia na dzień, ale może z roku na rok. Jeszcze troszeczkę czasu 
potrzeba. Również dziękuję wam, że dokładacie się finansowo do tego, bo gmina się 
dokłada do inwestycji, do ścinek. Za to dziękuję bardzo. Powiat naprawdę z tymi 
środkami sam by sobie nie poradził. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy w tym punkcie jeszcze ktoś z 
radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
Ad. 20. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chciałbym w imieniu Stowarzyszenia 
„Nasza Szkoła” w Piotrowicach zaprosić szanownych sołtysów, mieszkańców sołectw na 
15-lecie funkcjonowania szkoły  Piotrowicach. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Chciałam w imieniu rady rodziców i dyrekcji SP w 
Karczycach zaprosić na festyn 11.06.16r. przy SP Karczycach o 14.00. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem poinformować, że dzień 27 maja był dniem 
samorządowców. Chciałem też państwu powiedzieć szanownym radnym, szanownym 
gościom, że pierwszy raz od kilkunastu lat pracownicy UG nie otrzymali żadnych nagród z 
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tego tytułu. Nie ukrywam, tak zdecydowała większość rady. Chciałem powiedzieć, że nie 
ma to nic wspólnego z sytuacją finansową gminy.  
 
Janina Gawlik - Przecież można było przesunięcia zrobić panie wójcie, jeżeli nie ma to nic 
wspólnego. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie ma z czego. 
 
Janina Gawlik - Panie wójcie, ja jako przewodnicząca Komisji Budżetowej. Jeżeli nie ma to 
nic wspólnego z sytuacją finansową gminy to w każdej chwili, panie skarbniku dobrze 
mówię, można zrobić tam gdzie są pieniądze przesunięcia na nagrody. I tutaj, jeżeli jest 
taka sytuacja, na pewno rada by nie oponowała, jeżeli to jest między działami. Natomiast 
w ramach rozdziału można zrobić przesunięcie paragrafów zarządzeniem wójta. Ja tu nie 
widzę żadnego problemu.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja chciałabym odnośnie słów pana wójta, bo ten brak 
nagród był decyzją naszą, naszej większości w momencie, kiedy bardzo mocno 
szukaliśmy oszczędności w budżecie. Jeżeli to nie ma powiązania z sytuacją finansową 
gminy. 
  
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Myśmy mieli budżet na płace i pochodne, na podwyżki 
plus nagrody. Myśmy założyli, że 30 tys. na podwyżki plus nagrody na 60 tys. i szanowna 
rada większością głosów uznała, że te 60 tys. nie będą w budżecie. Ja nie chcę 
wprowadzać, jeżeli szanowna rada większością uznała, że wycofuje nagrody, to ja nie 
przydzielę nagród, bo ja będę łamał prawo. Jeżeli rada zadecyduje, że można przesuną 
pieniądze, bo to nie jest z płac, bo ja na płacach nie mam na nagrody. 
 
Janina Gawlik - Panie wójcie to nie ma znaczenia. Dziwne uzasadnienie. Rada zabrała z 
poszczególnego paragrafu, natomiast przesunięcia między paragrafami, między 
rozdziałami w ramach działów jest to zarządzenie wójta. Jeżeli nie ma problemów 
finansowych to wójt sobie zwiększa wynagrodzenie, zmniejsza wynagrodzenie. Tu rada 
nie ma. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Szanowni radni na etapie projektowania 
budżetu rzeczywiście rada ten aspekt weryfikowała i dokonała takiego zmniejszenia  w 
tym rozdziale. Natomiast na etapie realizacji budżetu, o ile możliwości budżetowe 
całościowe dają taką możliwość, mógł się pojawić wniosek organu wykonawczego do 
przesunięć, ale w trakcie wykonywania budżetu lub tak jak pani radna powiedziała, jeżeli 
w danym dziale pieniądze były. Pan wójt powiedział, że w tym dziale nie było. Być może w 
innych działach budżetowych znalazłyby się te oszczędności czy nie realizowane w takim 
zakresie zadania po to, żeby przesunąć te 30 tys. na etapie realizacji budżetu, czyli od 1 
stycznia do dzisiejszej sesji. Natomiast na etapie projektowania budżetu, mówimy o 
listopadzie-grudniu rzeczywiście wtedy zostały te przesunięcia dokonane.  
 
Rafał Hossa - Tak jak pani radna tutaj sugerowała można przesuwać zarządzeniem wójta 
w ramach danego działu. Nie mamy takich rezerw, które możemy sobie przesuwać na 
nagrody pracowników, no bo mamy plan jaki mamy, jest on bardzo naciągnięty, nie ma 
tam takich środków, które możemy przerzucić 30 tys. na nagrody dla pracowników. 
Niestety są zabrane i nie ma takich środków. My możemy albo  z promocji, albo z urzędu 
gminy, albo z urzędów wojewódzkich. Niestety. 
 
Janina Gawlik - Wszystko rozumiemy. Pan wójt wyraźnie powiedział, że nie ma to związku 
z  sytuacją. Nie wpłynęła żadna propozycja przesunięć między działami. Jeżeli gdzieś w 
innych działach: oświacie, pomocy społecznej są oszczędności. Przecież Komisja 
Budżetowa nigdy nie powiedziała nie.  
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Rafał Hossa - Nie mamy takich środków. Nie mamy w oświacie pieniędzy. Wójt może się 
źle po prostu wyraził, w ten sposób, że nie mamy sytuacji ….   
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Mi chodziło o to, że w sumie mieliśmy 60 tys. Propozycja 
wójta była, że będzie przeznaczone na nagrody. Co roku było 60 tys. x lat, 8, 10, 15 lat – 
60 tys. na nagrody. Zmniejszone zostało o 60 tys. Ja tych pieniędzy nie mam w tym 
rozdziale. Dlatego, jeżeli rada uznała, że 60 tys. wycofuje się z budżetu na nagrody to ja 
jestem konsekwentny, ja muszę być w  porządku do rady, że ja nie będę kombinował i 
szukał, bo ja nie jestem od tego, żeby jakieś nagrody dawać. Jeżeli rada podejmie taką 
decyzję, że jednak tym pracownikom należą się nagrody, to wtenczas rozmawiać, czy 
przerzucić z innego rozdziału itd. Ale po prostu na dzień dzisiejszy, na dzień 
samorządowca nie dysponowaliśmy złotówką na nagrody.  
 
Janina Gawlik – Chciałam uporządkować, jeżeli chodzi o Komisję Budżetową. Przy 
projekcie budżetu była tragiczna sytuacja finansowa, mieliśmy do wykonania kilka zadań, 
szukaliśmy pieniędzy. Doszliśmy do oświaty. Okazało się, że pieniędzy nie brakuje i nie 
potrzeba szukać. Ja troszeczkę jestem zdziwiona, bo jeżeli pan wójt. Rada nie może, nie 
ma prawa wypłacić nagrody dla pracowników, bo pan jest pracodawcą. Rada zmniejszyła 
wynagrodzenia, zmniejszyła środki z wynagrodzeń. Natomiast nie wpłynęło. Można było w 
maju dać propozycję zmian do budżetu. I wtedy można było powiedzieć – rada zabroniła 
mi wypłacać, ale nie wpłynęła taka propozycja oszczędności, bo można … co jest 
realizowane, co nie będzie realizowane, ale z góry. Natomiast nawet przy podziale 
nadwyżki budżetowej też nie było rozmowy. Bardzo prosimy, jeżeli jest jakiś problem 
nigdy nie odmawiamy dyskusji na Komisji Budżetowej, jeżeli jest taka potrzeba.  
 
Ryszard Pisarek – Ja muszę państwu powiedzieć, że jestem zaszokowany tutaj rozmową 
pani przewodniczącej. Ja jestem też członkiem Komisji Budżetowej i muszę państwu 
powiedzieć szczerze. To nie tylko pracownicy UG są samorządowcami. To my jako radni, 
sołtysi. Krzyknijmy, my chcemy też nagrody. Samorząd to jest całość. Kończąc. Byłem jak 
był ustalany budżet. I zgodzę się z panem wójtem, bo szukano oszczędności. Jak 
najwięcej oszczędności. Te 60 tys. było zabrane i miało być pomnożone razy 2 unijnych 
środków. Mamy 120 na inwestycje. Bardzo bym panią przewodniczącą budżetu prosił, 
żeby nie brać tylko pracowników budżetowych. Dziękuję, bo pan wójt wywołał ten temat - 
samorządowcy. Ja muszę państwu powiedzieć szczerze. My jako gmina nie umiemy 
promować w urzędzie marszałkowskim wielkich działaczy. Panie przewodniczący pan jest 
tutaj też …. tej sesji. Są sołtysi, są radni, jest wójt, jest starosta. Ja muszę państwu 
powiedzieć,  jak to inne gminy robią. Ja się dowiaduję Wisznia Mała koło Trzebnicy. Proszę 
państwa urząd marszałkowski odznacza medalem sołtysa, a u nas to tylko mieszamy, 
mieszamy, mieszamy. Proponowałbym, żeby pracownik od promocji, nie pan, bo pan ma. 
Ja pana podziwiam. Ludzie, ta rodzina gminna ona musi myśleć. Ja muszę państwu 
powiedzieć, że jak obserwuję inne gminy to naprawdę, wiesz co ja byłem odznaczony i 9 
z naszej gminy było odznaczonych w urzędzie marszałkowskim. Pytam się, pytam się 
tutaj. Przez tyle lat tej gminie Kostomłoty oddaję serce. Czy tutaj padło wyróżnienie 
mojej osoby. Jestem najstarszy wiekiem, najdłużej tutaj działam, ale tutaj działają 
jeszcze sołtysi parę lat, radni parę lat działają. Nie ma tej promocji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny 
 
Ryszard Pisarek – Sekundę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie sekundę. To ja udzielam panu głosu. 
Panie radny odbieram panu głos. Po raz ostatni mówię, że odbieram panu głos. Szanowni 
radni przechodzimy do punktu ostatniego.  
 
 
 
 

  18



Ad. 21. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo. Sesję uważam za 
zamkniętą. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.39. 
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Załącznik do protokołu 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na                                        
XXII sesji w dniu 26.04.2016 r.  

 
1. Uchwała Nr XXII/133/16 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2016 r. 
    Dochody Gminy: 25.654.572,00 zł. 
    Wydatki Gminy: 27.405.946,00 zł. 
 
2. Uchwała Nr XXII/134/16 w sprawie zmiany uchwały Nr IV/26/15 Rady 

Gminy Kostomłoty z dnia 22 stycznia 2015 r.  w sprawie powołania Rady 
Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach . 
Z dniem 26.04.2016 r. w skład Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej - Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach powołano Andrzeja 
Oćwieję jako przedstawiciela Wojewody Dolnośląskiego. 

 
3. Uchwała Nr XXII/135/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi 
Paździoro części nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 16 o pow. 0,48 
ha.  

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
4. Uchwała Nr XXII/136/16 w sprawie   wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w 
obrębie wsi Piotrowice.  

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
5. Uchwała Nr XXII/137/16 w sprawie tworzenia specjalnego Funduszu na 

nagrody dla nauczycieli za ich osiągnięcia dydaktyczno wychowawcze oraz 
kryteriów i trybu ich przyznawania. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
6. Uchwała Nr XXII/138/16 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

kryteriów i ustalenia liczby punktów oraz wskazania niezbędnych 
dokumentów,  które będą brane pod uwagę w drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do przedszkola przy Szkole Podstawowej w Kostomłotach 
oraz oddziałów przedszkolnych  w Szkołach Podstawowych w Mieczkowie i 
Karczycach dla których organem  prowadzącym jest   Gmina Kostomłoty. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
7. Uchwała Nr XXII/139/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy  po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w 
obrębie wsi Karczyce o pow. 0,0600 ha oznaczoną numerem działki 144. 

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
 
8. Uchwała Nr XXII/140/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy  po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w 
obrębie wsi Chmielów o pow. 0,50 ha oznaczoną numerem działki 37/1. 

    Trwa procedura zawierania umowy. 
 
9. Uchwała Nr XXII/141/16 w sprawie nadania nazw ulic.  

Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
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10. Uchwała Nr XXII/142/16 w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/122/08 

Rady Gminy Kostomłoty z dnia 28 października 2008 r. dotyczącej 
regulaminu nadawania tytułu „Honorowego Obywatela Gminy Kostomłoty”. 
Uchwałę przekazano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 

 
Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 
1). 
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